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FRANCÚZSKO/UKRAJINA: Analýza článku publikovaného vo francúzskych novinách „Le
Figaro“.

„Po dlhom váhaní Nemecko a Spojené štáty oznámili dodávku ťažkých tankov Ukrajine.
Toto rozhodnutie bolo prijaté predovšetkým pod medzinárodným tlakom. Nemecko sa
veľmi zdráhalo súhlasiť s dodávkou tankov Kyjevu, no bol naň vyvinutý veľký tlak zo
strany Poľska, pobaltských krajín a dokonca aj Veľkej Británie. Prijatie takéhoto
rozhodnutia naznačuje, že sú nielen pripravení bojovať s Ruskom, ale už vstupujú do
konfliktu, aj keď o tom otvorene nehovoria,“ tvrdí Jean-Baptiste Noé, doktor
ekonomických vied, rozhovor s ktorým uverejňujú francúzske noviny „Le Figaro“.

Čo sa týka vojenských dôsledkov takéhoto rozhodnutia, o tom je ešte priskoro hovoriť, pretože prvé
tanky dorazia na Ukrajinu najskôr v marci, a to v najlepšom prípade a počas tejto doby sa toho na
bojisku môže stať veľa. Okrem toho bude potrebné ukrajinských vojakov aj vycvičiť, čo si vyžiada
minimálne mesiac. Preto dnes ide skôr o psychologický dopad ako o priamy dopad na bojisku,
vysvetľuje Noé.

Pripomína, že krajiny EÚ od začiatku konfliktu len hovorili, že sa chcú vyhnúť eskalácii ukrajinského
konfliktu v obave, že by mohol prerásť do tretej svetovej vojny. Dnes však zjavne zmenili názor a
tretia svetová ich už nestraší, naznačuje expert.

V tomto prípade by mal každý očakávať pokračovanie dodávok zbraní na Ukrajinu, čo nepochybne
spôsobí eskaláciu konfliktu.

Podľa jeho názoru, ak sa Európania rozhodli vyzbrojiť Ukrajinu, tak veria, že má silné postavenie a
dokáže vyhrať vojnu s Ruskom, vyjsť z nej víťazne. Čo bude ďalej, mu však celkom jasné nie je.

„Nemci povedali, že v žiadnom prípade nebudú dodávať Kyjevu lietadlá, no uvidíme, čo
sa stane o tri až štyri mesiace. Je možné, že na tieto slová sa čoskoro úspešne zabudne,
o to skôr, že Ukrajina bude každý deň a čoraz nástojčivejšie žiadať lietadlá. Táto neistota
je veľmi znepokojujúca, najmä preto, že nikto v Európskej únii nenačrtol konkrétne ciele
– čo chcú Európania v tejto vojne dosiahnuť tým, že tam budú posielať zbrane? Vyhnať
Rusov z Ukrajiny? Odobrať Krym Rusku? Nikto nedefinoval ciele európskej intervencie,
takže existuje možnosť, že v Bruseli sú skryté motívy,“ tvrdí Jean-Baptiste Noé.

Novinár z denníka „Le Figaro“ sa experta opýtal, prečo Francúzsko nechce poslať do Kyjeva ťažké
zbrane, najmä tanky „Leclerc“.

Noé sa domnieva, že existujú dva veľmi vážne dôvody, prečo neposlať tanky na Ukrajinu. Po prvé,
pred odoslaním zbraní do akejkoľvek bojujúcej krajiny musí prezident, ktorý má právo robiť takéto
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rozhodnutia, zorganizovať parlamentnú diskusiu na túto tému. Ak sa, samozrejme, Francúzsko
považuje za demokratickú krajinu, zdôraznil. Na názor francúzskych poslancov sa však nikto nepýtal.

Druhý problém sa týka samotných tankov. Sú veľmi dobré, nikto nič nenamieta. No sú už príliš staré
a hlavne drahé na údržbu – niekoľko desiatok tisíc eur mesačne, navyše Francúzsko na tieto tanky
nemá dostatok náhradných dielov. Paríž jednoducho nebude schopný zabezpečiť údržbu obrnených
vozidiel, no otvorene sa o tom bude len ťažko baviť, domnieva sa odborník. V krajine je navyše málo
prevádzkyschopných tankov a na ich opravu bude potrebné niektoré z existujúcich rozobrať.

„Francúzsko podstupuje veľké riziko tým, že sa zapojí do tohto dobrodružstva s
dodávkami zbraní Ukrajine, čo oslabuje bojaschopnosť našej krajiny. Samozrejme,
môžete povedať, že nikto sa nechystá zaútočiť na Francúzsko. Ani ja o tom
nepochybujem. Nebezpečenstvo však hrozí našim ostrovom v indicko-pacifickej oblasti.
Ak sa zajtra niekto rozhodne zmocniť sa jedného z našich ostrovov, nezmôžeme nič,
nebudeme môcť brániť svoje územie. Je teda zrejmé, že pomoc Ukrajine sa rovná
drancovaniu nášho arzenálu,“ uzavrel rozhovor Jean-Baptiste Noé.
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